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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake aanvullende corona-vragen

Geachte fractieleden,

Bij uw brief van 28 april 2020, bij ons ingekomen op 29 april 2020, heeft u op 
grond van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad 
aanvullende corona-vragen gesteld. 
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Hoeveel ondernemers (uit de gehele stad) hebben zich bij de gemeente  
gemeld met corona gerelateerde vraagstukken?

Antwoord In totaal hebben zich sinds de eerste zes weken na de inwerkingtreding 
Corona maatregelen enkele honderden ondernemers met Corona 
gerelateerde vragen gewend tot de accountmanagers van Dordt 
Onderneemt. Direct na het intreden van de Coronamaatregelen heeft 
de gemeente speciaal voor ondernemers een landingspagina ingericht 
met daarop alle relevante informatie en voor ieder van de verschillende 
branches de contactgegevens van een speciaal voor die branche 
aangewezen accountmanager van Dordt Onderneemt.

Vraag 2. Als vervolg op vraag 1. Indien ja, wat was de boodschap van de 
gemeente richting deze ondernemers?

Antwoord Onze algemene boodschap is dat wij vanuit onze gemeentelijke rol en 
mogelijkheden samen met ondernemersverenigingen daar waar 
ondernemers ondersteunen en op weg helpen in deze moeilijke tijden. 
Ondernemers zijn zoveel mogelijk op weg geholpen door hen direct te 
koppelen aan de daarvoor bedoelde loketten en regelingen, zoals die 
van de Sociale Dienst Drechtsteden, RBZ, RVO en het Coronaloket van 
de KvK en naar ondersteunende instanties zoals het 
Ondernemersklankbord. Verder hebben we met een wekelijkse 
nieuwsbrief lokale ondernemers een overzicht proberen te geven van 
de specifieke maatregelen en lokale en rijksregelingen voor 
ondernemers. Die nieuwsbrief is opgesteld in samenwerking met 
ondernemersvertegenwoordiging (DOV en POBD) en is via de kanalen 
van de ondernemersverenigingen/BIZ-organisaties en Dordt 
Onderneemt onder de Dordtse ondernemers verspreid.
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Vraag 3. Heeft u in beeld hoeveel ondernemers momenteel in een situatie zitten  
dat zij niet aan hun betalingsverplichtingen kunnen voldoen vanwege 
de maatregelen en dreigen uitstel van betaling te vragen?

Antwoord Voor zover mogelijk hebben we dat beeld proberen op te halen. 
Enerzijds door actieve belrondes door de accountmanagers van Dordt 
Onderneemt onder Dordtse bedrijven, anderzijds door het aantal 
aanvragen van uitstel betaling van de gemeentelijke belastingen te 
monitoren (zie beantwoording vraag 5). Dordrecht telt bijna 
9.000 ondernemers/bedrijven. Op basis van een dwarsdoorsnede van 
ons MKB hebben we gestructureerd ondernemers benaderd om na te 
gaan hoe de situatie er bij hen voor staat. Ook hebben we 
vastgoedeigenaren van winkels en horeca actief benaderd om een 
beeld te krijgen welke maatregelen zij bieden richting hun huurders, 
bijvoorbeeld in de opschorting van de huurbetaling. Het eerste beeld 
uit de belrondes is dat een groot deel van de bedrijven (ZZP-ers, 
horeca en modezaken buiten beschouwing latende) weliswaar een 
terugval zag in opdrachten/werkzaamheden, maar nog niet direct in 
liquiditeitsproblemen verkeert. Uit een nieuwe peiling/belronde moet 
blijken of dat een aantal weken sinds de coronamaatregelen nog steeds 
het geval is. In Dordrecht hebben 623 bedrijven gebruik maken van de 
Tijdelijke Noodmaatregel Overbrugging Werkgelegenheid (NOW). 

Vraag 4. Kunt u ons een overzicht geven van de meest gestelde vragen die bij 
Dordt Onderneemt momenteel binnenkomen?

Antwoord We hebben veel vragen gekregen van ondernemers over hoe en waar 
men terecht kon voor de tijdelijke overbruggingsregeling zelfstandigen 
en alle andere regelingen. Ook bereikten ons veel vragen vanuit de 
detailhandel, ambulante handel en de horeca over de mogelijkheden 
van openstelling. Uiteraard hebben nog vele malen meer ondernemers 
direct de loketten van de uitkerende instanties van de corona 
maatregelen weten te vinden. 

Vragen die we hebben ontvangen zijn zoal:
Hoe, waar en wanneer kan ik in aanmerkingen komen voor de tijdelijke 
overbruggingsregeling zelfstandigen? 
Voor welke regeling kom ik aanmerking? 
Mag ik mijn winkel openen?
Mag ik als restaurant eten laten afhalen?
Mogen personal trainers hun werk doen?
Mogen gasten in onze hotels?
Mag ik een foodtruck plaatsen?
Mag ik mijn terras beschikbaar stellen voor een marktkoopman?
Etc. 

De meest gestelde vragen (en antwoorden) evenals de verschillende 
regelingen hebben we op ondernemerswebsite van de gemeente 
gebundeld. In de nieuwsbrieven werden ondernemers er op gewezen 
om de gemeentelijke website daarvoor goed in de gaten te houden.
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Vraag 5. In den lande nemen gemeenten, zo ook Dordrecht, maatregelen om 
coulanter te zijn met ondernemerschap gerelateerde belastingen door 
de betalingstermijn op te schuiven. In hoeverre wordt daar beroep op 
gedaan in Dordrecht?

Antwoord Uit navraag bij gemeentebelastingen komt naar voren dat 62 van de in 
totaal circa 5.000 geregistreerde niet-woningen, waarvan een groot 
deel in gebruik door bedrijven/ondernemers, tot nu gebruik hebben 
gemaakt van de mogelijkheid tot opschorting van de betaling van 
gemeentebelastingen. Besloten is om de uitstelregeling voor de 
betaling van gemeentelijke belastingen te verlengen tot 1 september 
2020. Daarnaast hebben 15 huurders van gemeentelijk vastgoed reeds 
huuruitstel ontvangen. 

Vraag 6. Er dreigt straks, in algemene zin, een groot deel van de horecazaken 
om te vallen als er geen aanvullende maatregelen volgen. Dit kan 
desastreuze gevolgen hebben voor Dordt. Er is inmiddels een serieus 
signaal afgegeven door Koninklijke Horeca Nederland. Dordrecht heeft 
de ambitie om tot de top 5 MKB meest vriendelijke gemeentes te 
horen. Ziet de gemeente in lijn van deze ambitie zich ook 
verantwoordelijk om allerminst namens onze ondernemers een 
brandbrief te sturen richting Den Haag met het verzoek om extra 
maatregelen te treffen voor deze horecaondernemers, dan wel extra 
aandacht te vragen voor hun positie.

Antwoord Wij zijn doordrongen van de impact onder de horeca en staan in nauw 
en frequent contact met de lokale afdeling van Koninklijke Horeca 
Nederland (KHN). Door KHN is in Den Haag al heel krachtig het belang 
van ondersteuning van de horeca onder de aandacht gebracht, daar 
waar nodig en gewenst zullen wij dit kracht bij zetten. Wij staan in 
nauw contact met het ministerie van EZK en hebben daar ook signalen 
over lacunes in regelingen overgebracht. 

Vraag 7. Wil de gemeente, nu alvast in overweging nemen, dat op het moment 
dat horecabedrijven weer open kunnen maar moeten voldoen aan 
1,5 m criterium, zij het aantal m2 terrasruimte in overleg met de 
gemeente tijdelijk kunnen verruimen?

Antwoord Ja, er is inmiddels een team geformeerd met daarin verschillende 
gemeentelijke disciplines vertegenwoordigd die samen met de POBD, 
vertegenwoordiging van Dordtse horecaondernemers en de ambulante 
handel maatregelen coördineert rond de heropstart van de binnenstad, 
waaronder ook het treffen van (tijdelijke) maatregelen die nodig zijn in 
het kader van de 1,5 meter economie. Ook maatregelen vanuit de 
noodzaak tot stapsgewijze verruiming van de terrassen horen daarbij. 
Hiervoor is inmiddels een werkgroep met horecaondernemers 
geformeerd en is de uitvraag gedaan bij alle horecaondernemers naar 
de behoefte aan verruiming.
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Vraag 8. Als Beter Voor Dordt vragen wij wederom aandacht voor woonruimte 
boven de winkels. Nu winkeliers het moeilijker krijgen, zullen beleggers  
ook steeds meer geconfronteerd worden met verzoeken tot verlaging 
van de huur/stopzetten van huur. Hierdoor is men wellicht geneigd om 
sneller over te gaan om deze ruimte boven de winkels geschikt te 
maken tot woonruimte zodat hun inkomstenbron ook via een andere 
route gecompenseerd wordt en onze wens vervuld wordt. Wat is de 
stand van zaken rondom wonen boven winkel?

Antwoord Op dit moment is in het bestemmingsplan voor het centrumgebied de 
vestiging woonfunctie op de verdieping al het uitgangspunt. We 
hebben wonen boven winkels ook jarenlang gestimuleerd, o.a. met 
subsidieregelingen. De meest recente regeling dateert vanaf 2016 tot 
eind 2019. Veel projecten die voortkomen uit die regeling zijn veelal 
nog in uitvoering, met name in de Voorstraat midden en west en met 
de hoek Visstraat. Het gaat om toevoeging van circa 40 wooneenheden 
op de verdiepingen. 

Vraag 9. In relatie tot al de bovenstaande vragen: Welke rol ziet het 
gemeentebestuur verder voor zich in deze situatie richting 
ondernemers, ook met inachtneming van nieuwe landelijke regelingen 
zoals de Corona Overbrugging Leningen (COL).

Antwoord Op dit moment willen wij zoveel mogelijk een goed beeld krijgen van de 
situatie bij onze bedrijven en in afwachting van de tweede steunpakket 
van het kabinet wat we nog een kunnen aanvullen met eigen 
regelingen dan wel vanuit lokale lastenverlichting. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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